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P R O T O K Ó Ł  Nr VIII/2014 
z obrad L Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

z/s w Mszanowie 
 
 

Sesja odbyła się w dniu 24 września  2014 roku, w sali narad Gminnego Centrum Kultury w 
Mszanowie i trwała do godz. 14:20. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:00 otworzył L Sesję Rady Gminy. Po powitaniu 
radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Nieobecny radny Michał Szwechowicz. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński i Wacław Jabłoński wym. w zał. nr 2 do 
protokołu 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radca prawny Zbigniew Drzystek 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło 
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
- laureaci konkursu „Rolnik Roku”: Państwo Renata i Piotr Knitter zam. Lekarty oraz Państwo Teresa i 
Zygfryd Sulej zam. Lekarty  
- Drużyna żeńska Ochotniczej Straży Pożarnej w Gwiździnach wraz z trenerem 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.  
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Wręczenie statuetek „Rolnik Roku”. 
7. Zapytania i wnioski.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Gminy w sprawie wprowadzenia 

zmian w statucie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 

Mszanowie dotyczących działalności w zakresie telekomunikacji. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX - Infrastruktura 

energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 9.3 - 
Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej (PGN) 
(Konkurs nr 2 /PO IiŚ/ 9.3/ 2013). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegającego na 
przebudowie drogi powiatowej nr 1335N Nowe Miasto Lubawskie - Mroczno – Słup na odcinku o 
długości 4,05 km od skrzyżowania z drogą krajową nr 15 w Nowym Mieście Lubawskim do 
miejscowości Gwiździny. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/98/2012 w sprawie ustalenia stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz w zakresie prowadzenia schronisk dla 
bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/248/2013 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 25 września 2013r. w sprawie zmiany uchwałę Nr III/8/10 Rady 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 29 grudnia 2010r. w sprawie wyznaczenia 
przedstawicieli do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie Gminy do kategorii dróg gminnych. 
19. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości budowli lub ich części 

wchodzących w skład infrastruktury „ostatniej mili” oraz zajętych pod nie gruntów. 
20. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
21. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
Przebieg obrad: 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował następujące zmiany porządku obrad: 
Zgodnie z sugestią Komisji wspólnych, w pkt 16 proponował zmianę tytułu uchwały na „podjęcie uchwały 
w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto Lubawskie”, 
zamiast podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu tej uchwały.  
Zgłosił także dodatkowy punkt jako 19 - Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 
nieruchomości budowli lub ich części wchodzących w skład infrastruktury „ostatniej mili” oraz zajętych 
pod nie gruntów. Natomiast dotychczasowe punkty 19 i 20 ulegają przesunięciu.  

Przewodniczący zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić inne zmiany. 

Radny Zbigniew Wiśniewski zgłosił wniosek o wykreślenie pkt 10 porządku obrad.  Sprawa ta była 
omawiana przed 2 dniami na posiedzeniu Komisji. Wspomniane było, że jest zbyt dużo Komisji oraz że 
działania te mają usprawnić pracę przyszłej Radzie. Po głębszym zastanowieniu uważam, że nie 
powinniśmy tego robić. Nowa Rada powinna sama zdecydować o ilości Komisji. Nie chciałbym, aby ktoś 
zarzucał tej Radzie, że zrobiła coś nie bardzo. Możemy przegłosować i zdjąć z porządku obrad. Obecna 
Rada na początku kadencji właśnie zarzucała poprzedniej Radzie, że coś za nich załatwiła.  

Przewodniczący Rady odpowiedział, że przegłosowując można teraz zdjąć z porządku obrad, ale nie 
będzie możliwości przeprowadzenia dyskusji. Nie skreślając tego punktu można wypracować wniosek, 
że Komisji nie powołujemy i wtedy nie podejmiemy uchwały.   

Radca prawny wyjaśnił, że zgłoszony wniosek formalny trzeba rozpatrzyć.  

Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby wykreślić pkt 10 z porządku obrad. 

Za wykreśleniem głosowało 2 radnych, 9 osób było przeciw i 3 osoby wstrzymały się od głosu.  

Przewodniczący stwierdził, że wniosek nie został przyjęty. 

Za przyjęciem zmian porządku obrad, które zgłosił Przewodniczący Rady głosowali wszyscy obecni 
radni w liczbie 14. 

Innych zmian nie zgłoszono. W głosowaniu Rada Gminy jednogłośnie dokonała zmiany porządku obrad. 

 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Zbigniewa Wiśniewskiego.  
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XLIX Sesji. 
Sekretarz obrad XLIX Sesji radny Józef Szczepański oświadczył, iż zapoznał się z protokołem z 
poprzedniej Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o jego przyjęcie.  
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Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XLIX Sesji Rady Gminy. 
 
Ad 5 
Informacja o działalno ści Wójta w okresie mi ędzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 25 czerwca do 24 
września 2014 r.: 
25.06.2014 
- Uczestniczył w spotkaniu dotyczącym organizacji uroczystości odsłonięcia pomnika Generała 
Waraksiewicza. 
- Gratulował przodownikom nauki osiągnięć w roku szkolnym 2013/2014. 
26.06.2014  
- Wziął udział w uroczystym podpisaniu umowy o dofinansowanie zadania  "Budowa drogi gminnej 
Bratian-Kaczek ". 
- Podpisał umowę o dofinansowanie zakupu wozu strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 
Bratianie. 
27.06.2014 
Uczestniczył w obchodach Dni Drwęcy połączonych z obchodami Dni Nowego Miasta Lubawskiego. 
28.06.2014 
- Wziął udział w obchodach Dnia Seniora w Chroślu.  
30.06.2014 
- Spotkał się z Panem Misiurskim z Pacółtowa w celu zapoznania się z ofertą wyłapywania bezpańskich 
psów. 
- Rozmawiał z Panią Marią Krezymon – Prezesem Związku Nauczycielstwa Polskiego. 
- Uczestniczył w spotkaniu członków Kółka Rolniczego w Skarlinie w sprawach spłaty zaległości 
podatkowych i działań restrukturyzacyjnych. 
01.07.2014 
- Uczestniczył w spotkaniu Komitetu ds. Sztandaru Policji w Nowym Mieście Lubawskim. 
04.07.2014 
- Spotkał się z ks. Markiem Wróblewskim z Jamielnika w celu omówienia możliwości wsparcia 
finansowego dla parafii. 
07.07.2014  
- Spotkał się z mieszkańcami w sprawie drogi w Bratianie. 
- Winszował mieszkance Nowego Dworu Bratiańskiego z okazji 90-tych urodzin. 
09.07.2014 
- Wspólnie z Panem Zbigniewem Ziejewskim spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych 
w Olsztynie w celu omówienia spraw związanych z nieodpłatnym przejęciem nieruchomości. 
- Rozmawiał z Dyrektorem PKP Andrzejem Włodarskim w sprawach przejęcia fragmentu ulicy 
Kasztanowej w Jamielniku i udostępnienia placu pod posadowienie wiaty przystankowej na dworcu 
kolejowym w Jamielniku. 
10.07.2014  
- Uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Gminnej Spółki Wodnej. 
- Podpisał akt notarialny związany z przejęciem nieruchomości pod drogi gminne w miejscowości 
Pacółtowo. 
14.07.2014  
- Wspólnie z kierownikiem Bieleckim spotkali się z Dyrektorem Olsztyńskiego Oddziału Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad - Panem Nicewiczem, w celu omówienia problemów związanych z 
uzgodnieniem dokumentacji technicznej budowy chodnika przy drodze krajowej w Bratianie.  
- Uczestniczył w spotkaniu w sprawie planowanej budowy elektrowni wiatrowych w Gwiździnach. 
15.07.2014  
Spotkałem się z Sołtysami, aby omówić temat wynajmu świetlic wiejskich. 
15 - 28.07.2014 Wójt przebywał na urlopie wypoczynkowym. 
22.07.2014 
- Pani Danuta Ewertowska w imieniu Wójta uczestniczyła w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia. 
24.07.2014 
- Pani Sekretarz reprezentowała Wójta podczas obchodów Święta Policji. 
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29.07.2014 
Wójt spotkał się z przedstawicielami firmy Windcom. 
30.07.2014 - Wójt uczestniczył w Sesji Rady Gminy. 
31.07.2014 
- Uczestniczył w uroczystości odsłonięcia obeliska na cmentarzu ewangelickim w Gryźlinach. 
01.08.2014 
- Zawarł akt notarialny na sprzedaż działki budowlanej położonej w miejscowości Jamielnik. 
- Spotkał się z Panem Marcinem Bulińskim - Wicestarostą Powiatu Nowomiejskiego oraz Panem 
Kłosowskim – Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie wykonania zjazdów z drogi powiatowej 
w Radomnie. 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Kapanaal z Brodnicy w sprawie budowy chodnika w Tylicach. 
05.08.2014 
- Spotkał się z Panią Nadleśniczy Nadleśnictwa Iława w celu omówienia kwestii podatku od kładki 
pieszej w Radomnie oraz w sprawie umowy najmu na teren zajmowany przez Krainę Brata Jana. 
06.08.2014 
- Spotkał się z Panem Nicewiczem - Dyrektorem Oddziału Olsztyńskiego Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad w celu omówienia sprawy budowy chodnika w Bratianie.  
- Uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia. 
07.08.2014 
- Spotkał się z Dyrektorem Społecznej Szkoły Podstawowej w Tylicach oraz Przedstawicielami 
Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Tylice w celu omówienia dalszej współpracy. 
- Uczestniczył w spotkaniu dotyczącym organizacji uroczystości odsłonięcia pomnika Gen. 
Waraksiewicza. 
08.08.2014 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Vorwerk w sprawie przeprowadzenia rekrutacji do zakładów 
produkcyjnych tejże firmy w Brodnicy i Kurzętniku.  
12.08.2014 
- Wziął udział w spotkaniu Komitetu do Spraw Sztandaru Policji w Nowym Mieście Lubawskim. 
13.08.2014 
- Spotkał się z przedstawicielem firmy Wtórpol będącej właścicielem kontenerów na odzież używaną w 
sprawie czynszu dzierżawnego. 
19.08.2014 
- Spotkał się z projektantem drogi Skarlin – Śluzka w sprawie omówienia dokumentacji technicznej. 
20.08.2014 
- Dopingował uczestnikom Młodzieżowych Zawodów Sportowo-Pożarniczych, które odbyły się w 
Kurzętniku. 
- Pani Sekretarz reprezentowała Wójta podczas spotkania z Dyrektorem Zespołu Szkół w Kisielicach w 
celu omówienia kosztów dowozu dzieci do ośrodka w Kisielicach. 
21-22.08.2014 
- Spotkał się z Panem Grzegorzem Kowalkowskim z Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 
23.08.2014 
- Jako Gospodarz uczestniczył w uroczystości odsłonięcia pomnika Gen. Waraksiewicza. 
25.08.2014 
- Spotkał się z przedstawicielem operatora telefonii komórkowej T-mobile. 
26.08.2014 
- Uczestniczył w pogrzebie matki ks. Jacka Koczorskiego z parafii w Gwiździnach. 
27.08.2014 
- Wziął udział w spotkaniu z Dyrektorami Szkół, na którym omówiono bieżące sprawy związane z 
organizacją roku szkolnego. 
28.08.2014 
- Spotkał się z Panią Radną Haliną Sieńską w sprawie dowozu dzieci do szkoły w Bratianie. 
29.08.2014 
-  Złożył życzenia z okazji Dnia Straży Gminnej pracownikom Straży. 
01.09.2014 
- Wygłosił okolicznościowe przemówienie i złożył kwiaty pod pomnikiem w Nawrze z okazji 75 rocznicy 
wybuchu II wojny światowej. 
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- Uczestniczył w spotkaniu w sprawie organizacji dożynek gminnych. 
02.09.2014 
- Przedstawił w Urzędzie Pracy informacje dotyczące uczestnika robót publicznych, z którym 
zaprzestaliśmy współpracy ze względu na niestawianie się do pracy. 
04.09.2014 
- Uczestniczył w uroczystym pożegnaniu Dyrektora Urzędu Pracy. 
- Spotkał się z mieszkańcami Pustek i Radomna podczas zebrań wiejskich. 
05.09.2014 
- Podpisał dwa akty notarialne dotyczące przejęcia w formie darowizny dróg w Pacółtowie. 
- Spotkał się z mieszkańcami Pustek i Radomna podczas zebrań wiejskich. 
06.09.2014 
- Wziął udział w akcji czytania „Trylogii” zorganizowanej w Bibliotece w Jamielniku. 
- Uczestniczył w uroczystości kościelnej Odnowienia Aktu Intronizacyjnego. 
07.09.2014 
- Spotkał się z rolnikami podczas dorocznego ich święta - Dożynek Gminnych w Lekartach. 
08.09.2014 
- Spotkał się z Radnymi Gminy Nowe Miasto Lubawskie w celu ustalenia możliwości poszerzenia 
zakresu inwestycji drogowych w bieżącym roku. 
- Uczestniczył w spotkaniu z przedsiębiorcami. 
09.09.2014 
- Wziął udział w spotkaniu w sprawie sztandaru  nowomiejskiej Policji. 
- Spotkał się z Panem Nicewiczem – Dyrektorem olsztyńskiego Oddziału Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. 
- Uczestniczył w zebraniach wiejskich w Gryźlinach, Chroślu i Nowym Dworze Bratiańskim. 
10.09.2014 
- Spotkał się z Dyrektorem Zakładu Energetycznego w Brodnicy w sprawie przyspieszenia procedury 
związanej z zawarciem umów na dostawę energii elektrycznej w celu zasilenia nowo wybudowanego 
oświetlenia w Mszanowie i Bratianie. 
- Wziął udział w zebraniach wiejskich w Nawrze i w Mszanowie. 
11.09.2014 
- Zawarł akt notarialny na zamianę nieruchomości z Nadleśnictwem Jamy. Zamiana dotyczyła gminnej 
działki leśnej w Jamielniku na teren wokół Pomnika Ofiar Hitleryzmu w Nawrze. 
- Spotkał się z mieszkańcami Bagna i Jamielnika podczas zebrań wiejskich. 
16 - 17.09.2014 Wójt uczestniczył w XV Kongresie Gmin Wiejskich. 
18.09.2014 
- Spotkał się z mieszkańcami Pacółtowa i Tylic podczas zebrań wiejskich. 
22.09.2014 
- Uczestniczył w posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy. 
- Spotkał się z mieszkańcami Gwiździn podczas zebrania wiejskiego. 
23.09.2014 
- Spotkał się z mieszkańcami Kaczku i Bratiana podczas zebrania wiejskiego. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące działania: 

W okresie od 24 czerwca do 23 września br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wykonano równanie dróg gminnych w miejscowości: Chrośle; 
- dokonano cząstkowych napraw dróg poprzez nawiezienie tłucznia na drogi: Bratian – Nawra (36 ton); 
w Tylicach (60 ton); w Pacółtowie (50 ton); 
- nawieziono 300 ton żwiru na drogę gminną Bratian – Pustki; 
- przeprowadzono udrożnienie studni chłonnej przy drodze gminnej w Jamielniku oraz odpływu wody w 
Mszanowie, wykonano koryto odprowadzające  wodę   przy drodze gminnej w Radomnie przy stadionie, 
oczyszczono przydrożny rów w Kaczku; 
- ustawiono betonowe kosze przy przystankach autobusowych w Pacółtowie, Gwiździnach, Nawrze, 
Nowym Dworze, Chroślu, Bagnie, Jamielniku, Lekartach i Skarlinie; 
- ustawiono znaki drogowe przy drodze gminnej w Radomnie przy stadionie, 
- wykonano prace remontowe w Krainie Brata Jana; 
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- wykoszono tereny placów zabaw, placów zieleni, przystani kajakowej, wzdłuż dróg we wszystkich 
miejscowościach gminy oraz wycięto zakrzaczenia i przycięto żywopłoty w miejscowościach: Kaczek, 
Jamielnik, Nowy Dwór Bratiański, Gryźliny, Nawra, Mszanowo, Łąki Bratiańskie; 
- przeprowadzono opryski środkiem chemicznym chodników w miejscowości Skarlin; 
- zamontowano słupki odblaskowe, zabezpieczające rów przy drodze gminnej w Nowym Dworze 
Bratiańskim; 
- ułożono płyty ażurowe przy stawie gminnym w Gwiździnach; 
- zdemontowano bariery energochłonne przy drodze w Kaczku; 
- pomalowano pasy na parkingu oraz przejście dla pieszych przed Urzędem Gminy w Mszanowie; 
-przeprowadzono prace porządkowe przy świetlicach wiejskich, drogach, stawach, pomnikach i 
przystankach autobusowych w miejscowościach: Lekarty, Bratian, Jamielnik, Mszanowo, Nawra, Skarlin 
i Tylice; 
- przeprowadzono prace pielęgnacyjne przy pomniku Gen. Waraksiewicza w Mszanowie oraz na rondzie 
w Bratianie; 
- przeprowadzono prace naprawcze ołtarza w Łąkach Bratiańskich; 
- wykonano montaż tablic informacyjnych oraz naprawę rynny w Urzędzie Gminy; 
- zebrano śmieci z przystanków autobusowych, z lasu, wzdłuż dróg oraz z przystani kajakowej; 
- zasypano gruzem dziurę na torowisku w Tyliczkach. 
 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec sierpnia 2014 roku było 584 
zarejestrowanych osób bezrobotnych, czyli o 9 osób mniej niż według stanu na koniec lipca.  
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na: 
- Świadczenie usług pocztowych w obrocie krajowym i zagranicznym na potrzeby Urzędu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, 
- Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Nowe Miasto Lubawskie – edycja 2014, 
- Remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej w miejscowości Tylice, 
- Dowóz uczniów z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Zespołu Placówek Szkolno-
Wychowawczych w Iławie w roku szkolnym 2014/2015, 
- Dostawę drzewek i krzewów na potrzeby Gminy Nowe Miasto Lubawskie w ramach „Akcji edukacyjnej: 
Więcej zieleni w naszej gminie. 
- Budowę linii kablowej oświetlenia drogowego przy ul. Cichej w Bratianie, 
- Dowóz ucznia z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku w 
roku szkolnym 2014/2015, 
Przeprowadziliśmy zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- Dostawę średniego samochodu  ratowniczo-gaśniczego dla OSP w Bratianie. 

Stan realizacji inwestycji przedstawia się następująco: 
remont drogi Bratian - Kaczek – wykonawca zgłosił inwestycję do odbioru; 
- w zakresie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej w Pacółtowie, zgłoszono do odbioru sieci wodociągowe 
oraz pierwszą część sieci kanalizacyjnej; kierownik Bielecki wizytuje nieruchomości których właściciele 
zgłosili szkody powstałe w skutek działalności wykonawcy inwestycji;  
- w zakresie ulicy Osiedlowej i Ogrodowej w Bratianie prace zostały częściowo wykonane, trwa 
układanie kostki brukowej, należy obrobić studnie i posprzątać teren, 
- budowa drogi Nawra - Ustronie - kończą się prace związane z kanalizacją sanitarną i deszczową, w 
kolejnym etapie zostanie ułożona kostka brukowa.  
- budowa drogi dojazdowej do boiska w Radomnie – zrealizowana i odebrano, nastąpi jeszcze usunięcie 
usterek związanych z gromadzeniem się wody,  
- budowa drogi w Tylicach w kierunku cmentarza oraz drogi Tylice-Gwiździny z łącznikami I etap – w 
ubiegły piątek nastąpił odbiór prac, 
- budowa drogi betonowej w Chroślu została zrealizowana, zakończono prace odbiorowe, 
- budowa boisko szkolnego w Radomnie - prace zostały zakończone, 
- budowa oświetlenia na ul. Piaskowej i Polnej w Mszanowie oraz na ul. Górnej w Bratianie- prace są 
wykonane, oczekuje się na realizację umów w sprawie dostawy energii elektrycznej, 
- chodnik w Tylicach – wykonano 70% prac,  
- wiata ze ścieżką edukacyjną w Jamielniku – została wykonana, do realizacji pozostało ułożenie 
polbruku,  
- dokumentacja dotycząca budowy drogi w Skarlinie w kierunku Podlaszewa została wykonana,  
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- ogrodzenie w Lekartach – wykonane i odebrane, 
- świetlica w Nawrze – odebrana z uwagą usunięcia jednej usterki, 
- place zabaw – wyremontowano, jednak ich trwałość jest ograniczona i aktualnie coraz częściej 
dochodzi do kolejnych usterek, 
- budowa drogi w miejscowości Kaczek – zakończono, wykonano nowy „dywanik” asfaltowy, 
- budowa linii oświetlenia w Gwiździnach – zakończono i uruchomiono, 
- budowa linii oświetlenia ul. Cichej w Bratianie – zlecono do wykonania, 
- plac manewrowy przy szkole w Radomnie – zlecony do wykonania, 
- budowa chodników w Mszanowie i Bagnie – zakończono, 
- wiaty przystankowe – wykonano place pod przystanki w Gwiździnach i w Bratianie, w Radomnie 
zrealizowano w ramach remontu drogi powiatowej, aktualnie czekamy na dostawę wiat, 
- wykonano 7 różnych odcinków sieci wodociągowych, 
- remont świetlicy w Kaczku – zakończony, 
- remont dachu szkoły w Gwiździnach prace zostały wykonane, nastąpił odbiór, 
- remont sufitu sali gimnastycznej szkoły w Bratianie oraz remont kuchni, wynikające z zaleceń Sanepidu 
– zakończony, 
- remont schodów w GCK i GOPS – zakończone, 
- remont wentylacji świetlicy w Pacółtowie  - zlecono do wykonania, 
- wymiana siatki ogrodzeniowej przy szkole w Gwiździnach – prace zostały zakończone, 
- odbudowa odcinka ogrodzenia zdemontowanego w związku z budową drogi Bratian-Kaczek zostanie 
wykonana do końca bieżącego tygodnia.   
- malowanie jednego pomieszczenia biblioteki w Jamielniku zostało ukończone 
- przebudowa wysepki w Bratianie – wykonana. 
Gmina otrzymała wnioskowaną kwotę do zwrotu podatku VAT w wysokości ponad 1 mln zł za 2013 rok 
związanego m.in. z budową sieci kanalizacji sanitarnej w Bratianie. 
Otrzymaliśmy informację, że zadanie „Zakup wyposażenia osobistego strażaka dla OSP z terenu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie” zostało zakwalifikowane do dofinansowania w formie dotacji do kwoty 4 000 zł. 
Gmina wnioskowała o kwotę 8 487 zł. 
W odpowiedzi na pismo w sprawie montażu luster Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad 
odpowiedziała, że droga krajowa nr 15 nie tworzy skrzyżowania z ulicą Zatorze. W związku z tym koszty 
zakupu, ustawienia i utrzymania lustra ponosi wnioskodawca. Z uwagi na znaczną szerokość wlotu ul. 
Zatorze, brak możliwości określenia jednego punktu zatrzymania pojazdu przy włączaniu do ul. 
Olsztyńskiej oraz brak jest miejsca na ustawienie lustra na poboczu po przeciwnej stronie wlotu. Dlatego 
też GDDKiA oczekuje na przedstawienie propozycji lokalizacji lustra w celu rozpatrzenia. 
Otrzymaliśmy pismo ze Starostwa Powiatowego z informacją, iż podczas posiedzenia Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku powiatu nowomiejskiego rozpatrywany był wniosek Radnego Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie dotyczący zagrożenia związanego z ruchem pojazdów rowerowych na trasie Nowe 
Miasto Lubawskie – Bratian po drodze krajowej nr 15. Komisja uznając przytoczone argumenty, uznała 
za zasadne podjęcie wspólnych działań Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego z Wójtem Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie oraz Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad – Oddział w Olsztynie w celu 
należytego uregulowania sprawy oraz sprawdzenia możliwości ewentualnego pozwolenia na doraźne 
korzystanie przez rowerzystów z chodnika. 
W dniach od 18 sierpnia do dnia 12 września br. przeprowadzona została kontrola wykorzystania dotacji 
celowych udzielonych z budżetu państwa i wykonanie dochodów budżetu państwa w 2013 roku. 
Działalność gminy i jednostek podległych oceniono pozytywnie we wszystkich zakresach, jedynie w 
zakresie realizacji dochodów budżetowych działalności Gminy oceniono pozytywnie z uchybieniami ze 
względu na nieterminowe zwroty dochodów budżetu państwa na rachunek Warmińsko-Mazurskiego 
Urzędu Wojewódzkiego. 
Wojewoda Warmińsko-Wojewódzki zlecił kontrolę Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. Przedmiotem kontroli, która trwała od 27 czerwca do 7 lipca br. była ocena 
realizacji przez samorząd terytorialny zadań zleconych z zakresu administracji rządowej wynikających z 
ustawy o pomocy osobom uprawnionym do alimentów. Działalność Ośrodka w zakresie objętym kontrolą 
oceniono pozytywnie. 
 Na dzień 26 września ustalono termin spotkania przy wiadukcie kolejowym w Jamielniku w celu 
ustalenia przyczyn występowania utrudnień po ulewnych opadach oraz sposobu ich usunięcia, a także 
ustalenia stron odpowiedzialnych za stan odwodnienia jezdni pod wiaduktem kolejowym. Organizatorem 
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spotkania jest PKP Polskie Linie Kolejowe S.A., które wysłało informację do Urzędu Gminy, Zarządu 
Dróg Powiatowych oraz Inspektora ds. nawierzchni i podtorza. 
 

Zarządzenia wydane w okresie od 24 czerwca do 24 września 2014r. : 

25.06.2014r.: 

- w sprawie udzielenia Dyrektorowi Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie upoważnienia do: podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych oraz 
prowadzenia postępowania w tych sprawach; przekazywania do biura informacji gospodarczej informacji 
gospodarczej o zobowiązaniu lub zobowiązaniach dłużnika alimentacyjnego; prowadzenia postępowania 
w sprawach świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

- w sprawie udzielenia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie upoważnienia do: podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych oraz 
prowadzenia postępowania w tych sprawach; przekazywania do biura informacji gospodarczej informacji 
gospodarczej o zobowiązaniu lub zobowiązaniach dłużnika alimentacyjnego; prowadzenia postępowania 
w sprawach świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

- w sprawie udzielenia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie upoważnienia do: podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych oraz 
prowadzenia postępowania w tych sprawach; przekazywania do biura informacji gospodarczej informacji 
gospodarczej o zobowiązaniu lub zobowiązaniach dłużnika alimentacyjnego; prowadzenia postępowania 
w sprawach świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

- w sprawie udzielenia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie upoważnienia do: podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych oraz 
prowadzenia postępowania w tych sprawach; przekazywania do biura informacji gospodarczej informacji 
gospodarczej o zobowiązaniu lub zobowiązaniach dłużnika alimentacyjnego; prowadzenia postępowania 
w sprawach świadczeń z funduszu alimentacyjnego, prowadzenia postepowania administracyjnego w 
sprawach świadczeń rodzinnych 

- w sprawie udzielenia pracownikowi Ośrodka Pomocy Społecznej Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie upoważnienia do: podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych oraz 
prowadzenia postępowania w tych sprawach; przekazywania do biura informacji gospodarczej informacji 
gospodarczej o zobowiązaniu lub zobowiązaniach dłużnika alimentacyjnego; prowadzenia postępowania 
w sprawach świadczeń z funduszu alimentacyjnego 

- 26.06.2014r. w sprawie powołania Komisji konkursowej do opiniowania ofert na realizację zadań 
publicznych oraz wskazania osób dokonujących oceny formalnej ofert  

27.06.2014r.: 

- w sprawie cofnięcia upoważnienia Pana Zygmunta Grubalskiego specjalisty ds. infrastruktury 
technicznej i planowania przestrzennego do wydania decyzji administracyjnych w imieniu Wójta 

- w sprawie sporządzenia bilansu skonsolidowanego za 2013 rok 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na 
2014 rok 

- 1.07.2014r.  w sprawie wyboru ofert na wykonanie w II połowie 2014 roku zadania samorządu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w zakresie wspierania i upowszechniania 
kultury fizycznej 

4.07.2014r.: 
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- w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działkami ewidencyjnymi nr 379/1 i 
379/18, położonych w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, gmina Nowe Miasto Lubawskie  

- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Budowa boiska 
sportowego w Radomnie” dofinansowanego w ramach działania Odnowa i rozwój wsi Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013 

- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo” dofinansowanego 
realizowanego w ramach Osi Priorytetowej Środowisko przyrodnicze Regionalnego Programu 
Operacyjnego Warmia – Mazury na lata 2007- 2013  

- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Zakup samochodu 
strażackiego dla OSP w Bratianie” dofinansowanego w ramach Osi Priorytetowej VI. Środowisko 
przyrodnicze Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia – Mazury na lata 2007- 2013  

- w sprawie wprowadzenia zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Przebudowa i remont 
zabytkowej świetlicy w Nawrze” dofinansowanego w ramach działania Odnowa i rozwój wsi Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007- 2013  

14.07.2014r.: 

- w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości, oznaczonej działkami ewidencyjnymi nr 8 i 22, 
położonych w obrębie geodezyjnym  
Pacółtowo, gmina Nowe Miasto Lubawskie  

- w sprawie zmiany Regulaminu kontroli zarządczej w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie i i 
jednostkach organizacyjnych Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

- w sprawie upoważnienia do przyznawania Kart Dużej Rodziny oraz do wydawania decyzji 
administracyjnych w przypadku odmowy wydania Karty Dużej Rodziny lub stwierdzenia utraty uprawnień 
do korzystania z rządowego programu dla rodzin wielodzietnych 
- W sprawie regulaminu użytkowania samochodów służbowych oraz samochodów prywatnych do celów 
służbowych w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 

- w sprawie upoważnienia do dokonywania wpisów, zmian wpisów oraz wykreśleń wpisów w rejestrze 
instytucji kultury prowadzonym przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 

29.07.2014r.: 

- w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości (dz. nr 216/66 
obręb Jamielnik) stanowiącej własność  
Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

- w sprawie Planu kontroli zarządczej na 2014r. w Urzędzie Gminy Nowe Miasto Lubawskie i 
jednostkach organizacyjnych Gminy 

- 4.08.2014r. w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

- 5.08.2014r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie ze świetlic wiejskich Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie 

- 12.08.2014r. w sprawie zmiany „Wykazu zbiorów danych osobowych wraz ze wskazaniem programów 
zastosowanych do przetwarzania tych danych” 

- 19.08.2014r. w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
pomieszczenia tymczasowego 

20.08.2014r.: 

- w sprawie uchylenia Zarządzenia Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
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- w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

- w sprawie ustalenia terminu składania wniosków o przyznanie pomocy w formie dofinansowania 
zakupu podręczników i materiałów edukacyjnych w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 
2014 r. – „Wyprawka szkolna” 

- 22.08.2014r. w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich 

- 25.08.2014r. W sprawie określenia opłat za korzystanie z Cmentarza Komunalnego w Gwiździnach 

- 26.08.2014r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości oznaczonej działkami ewidencyjnymi nr 
356/6 356/10 położonych w obrębie geodezyjnym Pacółtowo, Gmina Nowe Miasto Lubawskie  

27.08.2014r.: 

-  w sprawie zasad zwrotu kosztów stawiennictwa w charakterze świadka  

- w sprawie nabycia nieruchomości oznaczonej działką ewidencyjną nr 144/3, położonej w obrębie 
geodezyjnym Lekarty, gmina Nowe Miasto Lubawskie  

28.08.2014r.: 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

- w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie na 
2014 rok 

5.09.2014r.: 

- zmiany zarządzenia w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich 

- w sprawie wyznaczenia miejsc przeznaczonych na bezpłatne umieszczanie urzędowych obwieszczeń 
wyborczych i plakatów komitetów wyborczych  wyborach do rad gmin, rad powiatów i sejmików 
województw 

- w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r. 

- 10.09.2014r. zmiany zarządzenia w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich 

16.09.2014r.: 

- w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót: „Przebudowa drogi gminnej Tylice - 
PGR Tylice, dojazd do gruntów rolnych we wsi Tylice, na odcinku o długości 380 mb – I etap” 

- w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót: „Przebudowa drogi gminnej Tylice – 
Gwiździny wraz z załącznikami” 

- 18.09.2014r. w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w zarządzeniu nr 119/2014 w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej  

- 19.09.2014r. w sprawie udzielania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznej szkoły 
podstawowej, niepublicznego oddziału przedszkolnego i niepublicznego zespołu wychowania 
przedszkolnego 

- 22.09.2014r. w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót: „Budowa drogi gminnej 
Bratian – Kaczek oraz ulic osiedlowych w miejscowości Bratian – Etap I” 

23.09.2014r.: 

- w sprawie upoważnienia o występowanie do sądu z wnioskiem o wyznaczenia przedstawiciela dla 
osoby nieobecnej lub niezdolnej do czynności prawnych 
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- w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót: „Budowa sieci wodociągowej w 
miejscowości Pacółtowo, zlokalizowanej na działkach nr 24, 45/8 obręb Pacółtowo, gm. Nowe Miasto 
Lubawskie”  oraz „Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Pacółtowo, zlokalizowanej na działkach 
nr 35, 45/8, 71/14, 378 obręb Pacółtowo, gm. Nowe Miasto Lubawskie”. 

 
Ad 6  
Wręczenie statuetek „Rolnik Roku”. 
Pan Wójt podziękował społeczeństwu Lekart za wkład i zaangażowanie w przygotowanie dożynek. Były 
to wyjątkowe dożynki. Wiele osób chwaliło organizację imprezy i mieszkańców. Miejscowość była 
pięknie przystrojona. Impreza była ciekawa i atrakcyjna. Jednym z punktów dożynek od 4 lat jest 
konkurs na „Rolnika Roku”. Jest to marka coraz bardziej ceniona wśród rolników. Nie ma problemu z 
chętnymi do udziału w konkursie. W tym roku nominowanych było 6 gospodarstw rolnych w 2 
kategoriach, kategoria gospodarstwa do 30 ha oraz powyżej 30 ha.  W I kategorii bezkonkurencyjni byli 
Państwo Sulejowie, natomiast w kategorii dużych gospodarstw Państwo Knitter.  
Pan Wójt dokonał wręczenia statuetek „Rolnika Roku” Państwu Renacie i Piotrowi Knitter oraz Państwu 
Teresie i Zygfrydowi Sulej. Gratulacje złożył również Pan Przewodniczący Rady i Pani 
Wiceprzewodnicząca.  
 
Radna Barbara Grzywacz – Pan Wójt wspomniał o tych dożynkach jako wyjątkowych, o pięknym 
wystroju wsi.  W ubiegłym roku były dożynki gminno-powiatowe w Jamielniku. Wszyscy wiemy, że 
organizacja  takiej imprezy wymaga zjednoczenia wielu osób i podjęcia ogromnego wysiłku. Już na 
wjeździe z różnych stron do wsi było widoczne, że tu są dożynki. Ogromne brawa dla wszystkich 
mieszkańców Lekart. Za pełne zaangażowanie i pomoc Panu sołtysowi i radzie sołeckiej. Serdeczne 
gratulacje i podziękowania dla organizatorów.  
 
Przewodniczący Rady skierował szczególne podziękowania dla Pana sołtysa. 
 
Wójt poinformował, że żeńska drużyna Ochotniczej Straży Pożarnej z Gwiździn na zawodach 
wojewódzkich, które odbyły się w Szczytnie na stadionie policji zajęła I miejsce. W przyszłym roku ta 
drużyna będzie reprezentowała Gminę na zawodach krajowych. Pan Wójt złożył gratulacje trenerowi i 
drużynie. 
 
Ad 7 
Zapytania i wnioski.  
Sołtys Anna Dymowska zgłosiła następujące wnioski: 
- o zatrzymywanie się autobusu dowożącego dzieci do szkoły i ze szkoły na Repetajce – na górce w 
okolicy ul. Studa Wybudowanie, aby dzieci mogły wsiąść.  
- o zarezerwowanie pieniędzy w budżecie na dokończenie remontu ul. Kasztanowej w Jamielniku. Jest 
to bardzo długa ulica i wykonywanie napraw z funduszu sołeckiego będzie trwało wiele lat.  
- o zaplanowanie w budżecie przeglądu klimatyzacji i kuchni gazowej w świetlicy wiejskiej. 
- o zarezerwowanie środków na budowę ujęcia wody w Jamielniku. Jest to duża wieś i wody może 
zabraknąć. 
- o pozyskanie środków zewnętrznych na dokończenie porządkowania stawu w centrum wsi.  
- wnioskowała o pilotaż budowy chodnika na ul. Nowomiejskiej do skrzyżowania z drogą Radomno- 
Bagno. 
 
Sołtys Ewa Makowska – zapytała, czy przewiduje się zakup nowych urządzeń na plac zabaw. Mimo 
niedawnej naprawy, urządzenia już zepsuły się.  
Zgłosiła, że na drodze przy krzyżu w Tylicach utworzyły się garby, które zagrażają bezpieczeństwu.   
Poinformowała, że nowy piec w szkole w Tylicach miał być na wiele rodzajów opału, a dostarczono tylko 
na pelet i jeżeli będziemy palić innym opałem, to szkoła straci gwarancję na ten piec. Prosiła o 
wyjaśnienie kwestii. 
 
Sołtys Edward Namsołek wnioskował o przeprowadzenie remontu drogi Gryźliny – Radomno. Nasilony 
ruch podczas remontu drogi powiatowej spowodował wiele uszkodzeń.  
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Radny Przemysław Kotewicz podzielił wniosek sołtysa z Gryźlin o remont drogi Gryźliny – Radomno. 
Radny wcześniej zgłaszał problem Panu Wójtowi i Panu Staroście. Droga jest mocno wyeksploatowana. 
W tej chwili jeszcze trwa wywóz tłucznia ciężkimi samochodami. Przed zimą trzeba wykonać remont. Ta 
droga była w bardzo dobrym stanie, teraz jest powybijana, są dziury i koleiny.  
Radny prosił o więcej informacji w sprawie przetargu na dowóz uczniów do szkoły w Kurzętniku, o czym 
poinformował Wójt w sprawozdaniu.  
Zapytał z czym związane jest cofnięcie upoważnienia do wydawania decyzji Panu Zygmuntowi 
Grubalskiemu, co spowodowało taką decyzję. 
Radny zwrócił się również do Pana Starosty w sprawie placów, które firma wykonawcza wykorzystywała. 
Zagospodarowanie tych placów pozostawia wiele do życzenia. Radny Kotewicz uważa, że powinni 
wyrównać i zniwelować ten teren. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski zgłosił, że przegląd kuchenki w świetlicy w Chroślu jest już nieaktualny i  
konieczne jest nabicie gazu do klimatyzatorów. W sprawozdaniu Pan Wójt nie mówił nic o dokumentacji 
na boisko sportowe w Chroślu, czy w tym roku jeszcze można spodziewać się działań w tym kierunku, 
pytają sportowcy. 
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała o ustawienie 2 tablic ze strzałkami na ul. Kasztanowej. Po 
remoncie tej drogi dla nieznających terenu należałoby zaznaczyć jaki jest teraz przebieg drogi.  
Wnioskowała o postawienie kosza na śmieci przy wiacie oraz przy świetlicy, takiego jak na przystanku 
autobusowym. 
Prosiła o określenie przybliżonego terminu postawienia wiaty przystankowej na dworcu PKP w 
Jamielniku. W sprawozdaniu Pan Wójt mówił, że został rozpisany przetarg.  
 
Radna Barbara Grzywacz -  wnioskowała o zainstalowanie lamp oświetleniowych w Gryźlinach na 
drodze w kierunku Radomna ze zjazdu z drogi powiatowej na polną drogę. Na tym odcinku są 3-4 
zabudowania i jest zupełnie ciemno. Może uda się na istniejących słupach.  
Prosiła o informację, o której godzinie odbędzie się spotkanie w Jamielniku w sprawie kontrowersyjnych 
studzienek. Pani Grzywacz wyraziła chęć uczestniczenia w spotkaniu. 
W sprawie stawu, o którym mówiła Pani sołtys, uważa, że zabezpieczeniem boków stawu byłoby 
położenie płyt ażurowych, aby zahamować wyrastanie chwastów, albo posadzenie roślinności płożącej. 
Takie rośliny przydałyby się również u wylotu zasypanej drogi pod wiaduktem.  
Radna zapytała także jaką odpowiedź otrzymali Państwo Bartczak i Cieślak w sprawie budowy 
wodociągu do ich posesji. Są to posesje znacznie oddalone i na pewno byłaby to kosztowna inwestycja. 
Prosiła o wyjaśnienie sprawy dowożenia uczniów do Kisielic, o czym była mowa w sprawozdaniu. 
Pani Grzywacz poparła wniosek Księdza proboszcza z Jamielnika w sprawie dofinansowania  zakupu 
chłodni do domu przedpogrzebowego. Mieszkańcy własnym  wysiłkiem urządzili parafię i dlatego teraz 
ksiądz wnioskuje o pomoc. W ostatnich latach poza chodnikiem do kościoła budowanym ze środków 
Powiatu i Gminy, wsparcia dla Jamielnika nie było.  
 
Radny Wiesław Mika zapytał w sprawie przeglądu kuchenek gazowych w świetlicach, do tej pory 
sołectwa pokrywały koszty, a teraz sołtysi mają wnioskować do Gminy.  
Radny zapytał Pana Wicestarostę co z drogą Nowy Dwór – Lekarty – Skarlin.  
 
Sołtys Roman Sienkowski wnioskował o zwiększenie kontroli policji  na drodze przez wieś Bratian, kiedy  
wprowadzony jest objazd. Przejeżdżające ciężkie samochody niszczą nawet chodniki, po których jeżdżą.   
 
Radny Marcin Bojarski zapytał, czy wniosek z zebrania wiejskiego z Chrośla w sprawie lustra został 
rozpatrzony, czy są prowadzone jakieś działania. Prosił Wicestarostę o wprowadzenie ograniczenia 
prędkości do 40 km/h przez wieś Chrośle, o co również mieszkańcy wnioskowali na zebraniu. Po 
wybudowaniu nowej drogi pojazdy poruszają się ze znaczną prędkością, co stwarza zagrożenie dla 
pieszych. Może pewnym rozwiązaniem będą częstsze kontrole policji lub straży gminnej.  
Skierował prośbę do Wicestarosty o oczyszczenie rowu w Radomnie po prawej stronie drogi powiatowej 
od pierwszego przepustu odcinek ok. 100 m, od mostu w stronę Jamielnika. 
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Radny Stefan Ławicki – nawiązując do wypowiedzi Pana sołtysa uważa, że należy skierować pismo do 
właściciela drogi krajowej dlatego, że na moście bardzo często mają miejsce wypadki. Może jest źle 
wyprofilowana jezdnia lub jest tam ślisko. Może trzeba wprowadzić ograniczenie prędkości.  
Wnioskował o przeprowadzenie przeglądu oświetlenia przed zimą. W Bratianie na ul. Grunwaldzkiej, 
Sportowej i Polnej lampy świecą, albo w ogóle nie świecą. 
 
Przewodniczący Rady zapytał na czym polega zarządzenie w sprawie używania samochodów 
służbowych do celów prywatnych. Kto może je użytkować do celów prywatnych.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał o przejęcie jakich gruntów Gmina wystąpiła do Agencji 
Nieruchomości Rolnych, o czym wspomniał Pan Wójt w sprawozdaniu.   
Radny poinformował i prosił radnych oraz sołtysów o rozpropagowanie w terenie, że w dniu 6 
października 2014r. o godz. 10-tej na tej sali odbędzie się spotkanie w sprawie dopłat rolnych. W imieniu 
Komisji Rolnictwa zainteresowanych zaprosił na spotkanie. 
Złożył wniosek z prośbą o przekierowanie do Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej Oddziału 
Terenowego w Nowym Mieście Lubawskim w sprawie przywrócenia uboju rytualnego. Wniosek podpisali 
członkowie Komisji Rolnictwa.  
 
Radny Zdzisław Domżalski zaproponował, aby Starostwo Powiatowe ufundowało indywidualne upominki 
dla Żeńskiej Drużyny Pożarniczej z Gwiździn za zajęcie I miejsca na Wojewódzkich Zawodach 
Pożarniczych. Nagrody otrzymała miejscowa OSP, Drużyna reprezentowała również powiat 
nowomiejski. 
 
Radny Józef Szczepański przekazał wniosek z zebrania wiejskiego w sprawie wycięcia zakrzaczeń 
wzdłuż drogi w kierunku Tyliczek oraz oczyszczenie rowu na Rojewie. Woda nie spływa rowem, ale 
drogą. Wnioskował o wyrównanie dróg gminnych przed zimą. 
 
Sołtys Kazimierz Domżalski, w imieniu mieszkańców zgłosił, że na skrzyżowaniu w kierunku Nawry 
właścicielka sąsiadującej posesji posadziła słoneczniki, które zasłaniają widoczność.  
 
Przewodniczący ogłosił 5 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w wieloletniej prognozie finansowej w załączniku nr 1 w roku 2015 
wprowadziła wydatki majątkowe w formie dotacji  w kwocie jak będziemy uchwalać dotacje dla powiatu.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/342/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/280/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na 2014-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2014 r.  
 
Pani Skarbnik poinformowała, że na poniedziałkowym wspólnym posiedzeniu Komisji mówiła o 
zwiększeniu dotacji dla szkoły w Tylicach o 45 000 zł, jednak kwotę tę trzeba rozpisać w  3 rozdziałach: 
na szkoły podstawowe, oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych i  na inne formy wychowania 
przedszkolnego.  Druga zmian w rozdziale 915 – oświetlenie ulic przesunięcie 1900 zł z energii na zakup 
materiałów- zakup 2 lamp oświetleniowych.    
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Pytań nie zgłoszono.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/343/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XLII/281/2013 z dnia 18 grudnia 2013 rok u w sprawie uchwalenia bud żetu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Gminy w sprawie wprowadzenia zmian w 
statucie Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Przewodniczący Rady poprosił radnego Wiśniewskiego o przedstawienie swojego stanowiska.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski stwierdził, że podtrzymuje swoje stanowisko i wnioskował o wykreślenie 
jego osoby ze składu komisji.  
 
Przewodniczący uważa, że ilość komisji w Radzie jest zbyt duża. Może gdyby było mniej będą częściej 
spotykały się.  Obecnie generalnie odbywają się wspólne posiedzenia komisji, rzadziej  komisje 
problemowe. Uważa, że  Komisję Budżetową można zlikwidować dlatego, że budżet omawiają wszystkie 
Komisje. Można zweryfikować nazwy pozostałych Komisji. Koniec kadencji jest najwłaściwszym 
momentem dokonania tych zmian dlatego, że nowa Rada na z jednej z pierwszych posiedzeń ustala 
skład osobowy Komisji. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski uważa, że może być również tak, że nowa Rada nie podzieli tego 
stanowiska  i będzie uważała, co oni nam zgotowali. 
 
Sołtys Roman Sienkowski uważa, że nowy Przewodniczący może mieć inne zdanie i powinno się tę 
decyzje pozostawić nowej radzie.  
 
Radna Barbara Grzywacz wyraziła wątpliwość, czy słusznym jest likwidacja Komisji Budżetowej. 
Wszystkie propozycje w pierwszej kolejności wpływają do Komisji Budżetu i po analizie przekazywane 
były do pozostałych. Radna uważa, że nie można porównywać sytuacji z końca poprzedniej kadencji do 
obecnej sprawy dlatego, że przyjęcie tamtej decyzji wiązało się z konkretnymi wydatkami dla nowej 
Rady. To było na ostatniej Sesji poprzedniej kadencji. Tej analogii nie można zastosować.    
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że niekoniecznie ma być zlikwidowana Komisja Budżetowa. To jest 
moja propozycja. Ilość komisja powinna być mniejsza. Propozycje powinna przygotować właśnie komisja 
doraźna. Zapytał radnych, czy powoływać tę komisję, czy nie. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski uważa, że tej Radzie niczego to nie ułatwi. Mieszkańcom niczego dobrego 
nie wniesie.  
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że będzie to dobre rozwiązanie dla nowej rady. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski - będzie jeden przewodniczący mniej i gmina wyda 100 zł mniej. 
 
Przewodniczący odpowiedział, że względy materialne nie mają tu żadnego znaczenia.  
 
Radna Halina Sieńska jako Przewodnicząca Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego uważa, że na tle 
innych Komisji, mniej spotykała się.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uważa, że każdy radny chce mieć pełny obraz budżetu i jego zmian i 
wiedzieć w jaki sposób generowane są wydatki. Nie wypowiada się jednoznacznie za zlikwidowaniem 
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Komisji Budżetowej, ale można zmodyfikować ich zadania na odpowiadające zadaniom i problemom 
Gminy. Warto iść w tym kierunku. Obecne Komisje są archaiczne.  
 
Radna Barbara Grzywacz uważa, że Komisje powinny być bardziej liczne. Komisja Budżetowa zawsze 
była mocna i dużo radnych wyrażało chęć pracy w niej. Ilość komisji decyduje o ilości osób w komisji. 
Jest tylko 15 radnych. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski  - chcemy powołać komisję doraźną na 1 miesiąc tylko po to, żeby 
zlikwidować jedną komisję, bo nic więcej ta komisji przez miesiąc nie zrobi. Ile razy może spotkać się, 
jeżeli raz w tygodniu, to spotka się4 razy, żeby wyciąć 1 komisję. Robienie tego na koniec kadencji jest 
błędem. Nie chcę uczestniczyć w tej komisji. 
 
Wójt – o jakim problemie mówimy i jaki będzie skutek tego problemu. Oczywiście dla społeczeństwa 
Gminy nie ma żadnego znaczenia ile będzie komisji. Nie chodzi o „wycięcie” 1 komisji, jak określił Pan 
radny. Nie chodzi również o aspekt finansowy. Chodzi o dobre i sprawne zorganizowanie pracy rady i 
komisji. Komisja jest ciałem opiniotwórczym i doradczym dla organów władz Gminy. Wójt uważa, że 
komisja powinna powstać. Wcale nie oznacza to, że ostatecznym stanowiskiem będzie zmniejszenie 
liczby komisji. Ta komisja powinna rozpatrzyć i odpowiedzieć ile mamy tych komisji w porównaniu z 
innymi gminami. Potem zastanówmy się jaka będzie praca tych komisji w praktyce. Wójt uważa, że 
bardziej pożądanym jest, aby komisje były bardziej liczne. Teraz często jest tak, że nieobecność 1 
radnego powoduje, że są 3 osoby, z którymi mamy rozmawiać o poważnych sprawach Gminy. Tylko o to 
chodzi. Można również zastanowić się nad nazwami tych komisji. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby ta 
komisja powstała. Nikomu niczego nie narzucamy. Waga sprawy nie jest duża, ale dla uporządkowania 
pracy, warto zastanowić się. 
 
Przewodniczący – w związku z tym, że znamy już zdania kilku radnych, zaproponował w pierwszej 
kolejności przegłosować, czy powołujemy komisję, a w dalszej kolejności jej skład.  
 
Przewodniczący zapytał, kto jest za powołaniem komisji doraźnej ds. zmian w statucie. 
Za wnioskiem głosowało 10 radnych.  
Przewodniczący stwierdził, że za powołaniem komisji głosowała większość radnych.  
W sprawie składu tej komisji, Przewodniczący proponował przewodniczących komisji oraz 
Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. W związku z rezygnacją skreślamy Pana 
Wiśniewskiego ze składu. Wszyscy pozostali wyrazili zgodę na udział w komisji.  
Innych osób nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za”, przy jedn ym głosie przeciwnym i 1 głosie 
wstrzymuj ącym si ę podj ęła uchwał ę Nr L/344/2014 w sprawie powołania dora źnej komisji Rady 
Gminy w sprawie wprowadzenia zmian w statucie Gminy  Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie kierunków działania Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie 
dotyczących działalności w zakresie telekomunikacji. 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji, Przewodniczący 
zapytał czy są pytania do projektu.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/345/2014 w sprawie kierunków 
działania Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w M szanowie dotycz ących działalno ści w 
zakresie telekomunikacji. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 12  
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Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX - Infrastruktura 
energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 9.3 - 
Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej (PGN) 
(Konkurs nr 2 /PO IiŚ/ 9.3/ 2013). 
 
W związku z tym, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji, Przewodniczący 
zapytał czy są pytania do projektu.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/346/2014 w sprawie przyj ęcia 
środków z Funduszu Spójno ści z Priorytetu IX - Infrastruktura energetyczna pr zyjazna 
środowisku i efektywno ść energetyczna w ramach Działania 9.3 - Termomoderni zacja obiektów 
użyteczno ści publicznej - plany gospodarki niskoemisyjnej (PG N) (Konkurs nr 2 /PO Ii Ś/ 9.3/ 
2013). 1,33 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegającego na 
przebudowie drogi powiatowej nr 1335N Nowe Miasto Lubawskie - Mroczno – Słup na odcinku o 
długości 4,05 km od skrzyżowania z drogą krajową nr 15 w Nowym Mieście Lubawskim do miejscowości 
Gwiździny. 
 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały. 
Radny Zdzisław Domżalski zapytał, czy przewiduje się poszerzenie tej drogi. 
 
Wójt odpowiedział, że będą utwardzone pobocza, ale nie jest zorientowany, w sprawie poszerzenia 
drogi, aczkolwiek mówiło się, że na odcinku do Gwiździn tak będzie. Według pomiaru natężenia ruchu, 
na dobę drogą tą przejeżdża 3400 pojazdów na dobę. Gmina będzie wspierać finansowo tę inwestycję. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/347/2014 w sprawie wspólnej 
realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania polegaj ącego na przebudowie drogi powiatowej nr 
1335N Nowe Miasto Lubawskie - Mroczno – Słup na odc inku o długo ści 4,05 km od skrzy żowania 
z drog ą krajow ą nr 15 w Nowym Mie ście Lubawskim do miejscowo ści Gwi ździny. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/98/2012 w sprawie ustalenia stawek opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/348/2014 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XVII/98/2012 w sprawie ustalenia stawek opłat za zaj ęcie pasa drogowego dróg 
gminnych Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o udzielenie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony 
przed bezdomnymi zwierzętami oraz w zakresie prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, a 
także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że zmiana tej uchwały następuje w związku z zakwestionowaniem 
przez Wojewodę zapisu § 3 w załączniku nr 1 i proponuje się wykreślenie. 
Pytań nie zgłoszono. 
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Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/349/2014 w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie okre ślenia wymaga ń, jakie powinien spełnia ć przedsi ębiorca ubiegaj ący si ę o 
udzielenie zezwolenia na prowadzenie działalno ści w zakresie ochrony przed bezdomnymi 
zwierz ętami oraz w zakresie prowadzenia schronisk dla bezd omnych zwierz ąt, a tak że 
grzebowisk i spalarni zwłok zwierz ęcych i ich cz ęści. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na Komisji przygotowany był jednolity tekst tej uchwały, ale 
ustalono, że nie będzie to jednolity tekst, ale nowa uchwała. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/350/2014 w sprawie ustalenia 
zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXIX/248/2013 Rady Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 25 września 2013r. w sprawie zmiany uchwałę Nr III/8/10 Rady 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie z dnia 29 grudnia 2010r. w sprawie wyznaczenia 
przedstawicieli do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko.  
Przewodniczący Rady poinformował, że zmiana następuje w związku z powrotem do pracy pani Aliny 
Ławickiej. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę Nr L/351/2014 w sprawie uchylenia 
uchwały Nr XXXIX/248/2013 Rady Gminy Nowe Miasto Lu bawskie z/s w Mszanowie z dnia 25 
września 2013r. w sprawie zmiany uchwał ę Nr III/8/10 Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w  
Mszanowie z dnia 29 grudnia 2010r. w sprawie wyznac zenia przedstawicieli do Zwi ązku Gmin 
Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 18 
Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg na terenie Gminy do kategorii dróg gminnych. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że chodzi o drogę w Skarlinie. Uchwała była omawiana na 
posiedzeniu Komisji. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/352/2014 w sprawie zaliczenia 
dróg na terenie Gminy do kategorii dróg gminnych.  
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad 19 
Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości budowli lub ich części wchodzących 
w skład infrastruktury „ostatniej mili” oraz zajętych pod nie gruntów. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr L/353/2014 w sprawie zwolnie ń od 
podatku od nieruchomo ści budowli lub ich cz ęści wchodz ących w skład infrastruktury „ostatniej 
mili” oraz zaj ętych pod nie gruntów. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 



18 

 

Ad 20 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
Wójt uzupełnił odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na Sesji w lipcu: 
Podczas sesji lipcowej Pan Radny Domżalski zgłosił wniosek o usunięcie znaków „teren zabudowany” w 
Gwiździnach na drodze w kierunku gospodarstw Panów Kazimier i Brdękiewicz. Po rozpoznaniu tematu 
ustalono, iż ewentualna możliwość usunięcia znaków byłaby na drodze przy Panu Kazimier po zmianie 
kategorii tej drogi z gminnej na wewnętrzną.  
 
 
W związku z sugestią Pana Ławickiego o zwrócenie uwagi na organizację objazdów w przypadku 
zamknięcia ruchu na drodze krajowej w Bratianie, wystąpiliśmy do Policji z pismem informującym o 
zaistniałych sytuacjach oraz wnioskiem o udostępnienie objazdu przez Bratian tylko dla ruchu 
samochodów osobowych.  
 
Pan Radny Kotewicz wnioskował o usunięcie znaku przejście dla pieszych w Radomnie, wykonawca 
remontu drogi powiatowej uporządkował znaki na drodze w Radomnie. 
 
Pan Radny Wiśniewski wnioskował o usunięcie słupów na ul. Iławskiej, zadanie zostało przekazane do 
realizacji. 
 
Pan Radny Wiśniewski zgłaszał potrzebę nawiezienia materiału na koleiny występujące na polnej drodze 
do Nawry. Wniosek został zrealizowany. 
 
Odpowiedzi na zapytania zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- na zapytanie Pani sołtys Anny Dymowskiej o zabezpieczenie środków na następujące zadania: 
dowożenie dzieci mieszkających przy drodze Gryźliny – Jamielnik okolice Study i Repetajki. Mieszkańcy 
również zwrócili się z wnioskiem w tej sprawie do Gminy i jest rozpatrywana w kierunku pozytywnego 
załatwienia. Drugi wniosek dotyczył zarezerwowania środków na budowę ul. Kasztanowej w Jamielniku. 
W bieżącym roku z funduszu sołeckiego została wykonana dokumentacja techniczna. W przyszłym roku 
również sołectwo zaplanowało pewne środki na tę inwestycję. Udział budżetu Gminy będzie rozpatrzony 
przy okazji konstrukcji budżetu na przyszły rok. Kolejny wniosek dotyczył środków na przegląd 
klimatyzacji i kuchni. Również radny Mika odniósł się do tego wniosku. Wójt odpowiedział, iż zasadą jest, 
że sołectwa, która dysponują dochodami z wynajmu świetlic pokrywają koszty. Jeżeli sołectwo nie 
posiada dochodów, koszty pokrywa Gmina Zlecają sołectwa. 
Pani sołtys wnioskowała również o zarezerwowanie środków na budowę ujęcia wody dla Jamielnika 
Wójt odpowiedział, że budowa dla jednej wsi nie jest ekonomicznie uzasadniona. Gmina posiada 7 stacji 
to jest najwięcej w powiecie. Intencją jest zmniejszenie ilości stacji, a nie zwiększanie. Jest ogromna 
potrzeba modernizacji istniejących. Jest to zadanie na przyszłą kadencję. W sprawie pozyskania 
funduszy na dalsze prace porządkowe przy stawie w centrum Jamielnika, Pan Wójt odpowiedział, że 
wniosek będzie rozważany. Jest potrzeba upiększenia tego stawu. Wniosek o zabezpieczenie środków 
na budowę chodnika przy drodze powiatowej. Wniosek był zgłaszany na zebraniu wiejskim w 
Jamielniku, na którym uczestniczyli przedstawiciele Powiatu. Głównym inwestorem musi być Starostwo 
Powiatowe. Będziemy rozważali możliwość partycypacji w kosztach.  
- Pani sołtys z Tylic informowała, że na placu zabaw po naprawie pojawiły się kolejne usterki. Wójt zleci 
zadanie do rozpatrzenia i sprawdzenia na ile zagraża bezpieczeństwu. W kolejnym wniosku Pani sołtys 
z Tylic, skierowanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich wniosku o usunięcie nierówności na drodze 
wojewódzkiej w obrębie krzyża. Sprawa zostanie przekazana. W sprawie wymiany pieca w szkole w 
Tylicach Wójt odpowiedział, że wniosek wymaga niezwłocznego wyjaśnienia. W tej sprawie będziemy w 
ścisłym kontakcie z Panią sołtys. 
- Sołtysowi wsi Gryźliny w sprawie remontu drogi Gryźliny – Radomno, który poparł również radny 
Kotewicz, Wójt odpowiedział, że w niektórych miejscowościach będą jeszcze prowadzone remonty dróg 
gruntowych. Wójt podejmie starania, aby powiat partycypował w kosztach dlatego, że tą drogą 
prowadzony był objazd podczas remontu drogi powiatowej. Jeżeli Starostwo nie podejmie tematu, 
Gmina wykona we własnym zakresie.  
- Radnemu Kotewiczowi w sprawie przetargu na dowóz dzieci do Kurzętnika odpowiedzi udzieliła 
Sekretarz Gminy. Zgodnie z art. 17 ustawy o systemie oświaty, Gmina ma obowiązek dowożenia dzieci 
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niepełnosprawnych do szkoły, niezależnie od typu szkoły. Aktualnie dowożenia do Kurzętnika nie 
realizujemy dlatego, że dziecko zachorowało. Dowożenie do Kisielic i Iławy, o czym również Państwo 
pytali, tak samo dotyczy dzieci niepełnosprawnych.  
- W sprawie powodu cofnięcia upoważnienia dla Pana Zygmunta Grubalskiego, Wójt wyjaśnił, że takie 
samo upoważnienie posiada Kierownik referatu i nie ma konieczności upoważnienia 2 osób w tych 
samych sprawach. Wniosek o cofnięcie złożył sam zainteresowany. 
- Na pytanie sołtysa Marka Miecznikowskiego w sprawie przeglądu kuchenek w świetlicach Pan Wójt 
udzielił odpowiedzi wcześniej.  
 
Radny Kotewicz poinformował, że w czasie przerwy Pan Starosta zasugerował, że place składowe, za 
przystankiem i obok szkoły, które wykorzystywała firma Skanska, są własnością Gminy i Wójt powinien 
wnioskować o ich uprzątnięcie. Radny uważa, że powinien inwestor interweniować.  
Wójt zgodził się, że teren ten powinien zostać uporządkowany. Firma tereny te wykorzystywała do celów 
związanych z realizacją inwestycji budowy drogi powiatowej. Wójt będzie rozmawiał w tej sprawie ze 
Starostą.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał, czy wiadomo kto kradnie tłuczeń należący do Gminy. 
Wójt odpowiedział, że wiadomo. Sprawa jest wyjaśniania.  
 
- w sprawie przeglądu klimatyzatorów, sołtysowi Miecznikowskiemu Pan Wójt odpowiedział, tak samo 
jak w przypadku przeglądu kuchenek, o ile sołectwo posiada środki to płaci, a jeżeli nie to Gmina. 
- w sprawie boiska sportowego w Chroślu, Pan Wójta odpowiedział, że w tym roku zostaną podjęte 
prace niwelacyjne. Taką informację przekazał również Pan Wójt na zebraniu wiejskim. Z funduszu 
sołeckiego jest przeznaczone 1000 zł, tyle samo przeznaczy Gmina.  
- w sprawie ustawienia tablic oznakowania nowej drogi ul. Kasztanowej w Jamielniku, o które 
wnioskowała radna Mirosława Granica, wniosek zostanie rozpatrzony, o ile będzie zasadny zlecimy do 
realizacji.  
- w sprawie ustawienia kosza na śmieci przy altance w Jamielniku Wójt odpowiedział, że kilka koszy jest 
zakupionych i może po przesunięciach uda się postawić przy altance. 
 
Sołtys Marek Miecznikowski wnioskował o postawienie nowego kosza na śmieci na placu zabaw w 
Chroślu. Ten obecny jest bardzo  stary i za mały. 
 
Wójt poinformował o systemie opróżniania koszy z przystanków. Opróżniane są przez naszych 
etatowych pracowników i gromadzone są w dużych pojemnikach w zakładzie komunalnym, skąd odbiera 
zakład w Rudnie. Odbywa się to bezpłatnie. Nie wystarczy postawić kosz, trzeba także opróżniać i mieć 
na uwadze możliwości służb komunalnych. Zlecając firmie i trzeba zapłacić.  
 
Radny Zdzisław Domżalski zapytał,  kto ma sprzątać przystanki autobusowe, przy których nie ma koszy 
na śmieci.   
Wójt odpowiedział, że większość przystanków jest wyposażona w kosze na śmieci. Nie oczekujmy, że w 
ciągu roku wszędzie się pojawią, bo są też wydatki.  
 
- W sprawie terminu ustawienia wiaty przystankowej na dworcu PKP w Jamielniku Wójt odpowiedział, że 
w końcowej fazie są przygotowania do podpisania umowy z PKP. Wiata jest zamówiona i na pewno w 
tym roku jeszcze będzie.  
- Radnej Barbarze Grzywacz w sprawie zawieszenia lamp w Gryźlinach Wójt odpowiedział, że wniosek 
będzie zrealizowany do końca października.  
- Odpowiedział także, że spotkanie w sprawie odwodnienia będzie 26 września o godzinie 9-tej. - W 
sprawie dokończenia zagospodarowania stawu Wójt odniósł się wcześniej.  
- W sprawie posadzenia roślin w miejscu dawnej drogi w Jamielniku, Gmina będzie podejmować 
działania w tym kierunku.  
- W sprawie podania treści odpowiedzi na pismo Państwa Cieślak i Bartczak dotyczącego budowy 
wodociągu Wójt odpowiedział, że realizację będziemy brać pod uwagę w najbliższych latach. Wójt 
wyjaśnił, że nakłady finansowe na budowę tego odcinka będą wysokie, a odbiorcą będą tylko 2 
gospodarstwa. Rozważymy wtedy, kiedy będą mniejsze potrzeby budowy do nowych skupisk domów. W 
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tym przypadku można rozważyć podłączenie od strony Gminy Biskupiec.  
- W sprawie wniosku Ks. Proboszcza z Jamielnika dotyczącego partycypacji w kosztach zakupu chłodni 
do kaplicy przedpogrzebowej w Jamielniku, Wójt odpowiedział, że radca dokonał analizy prawnej, 
zasięgaliśmy również opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i niestety nie będzie możliwa realizacja 
tego wniosku. Nie jest to zła wola Gminy. Jedyna możliwość pomocy finansowej dla parafii dotyczy tylko 
kościołów, które są zabytkami na cele związane z konserwacją. 
- Na wniosek radnego Wiesława Miki w sprawie remontu drogi powiatowej Skarlin-Lekarty, Wójt 
odpowiedział, że w perspektywie następnej kadencji będziemy wspierać ten wniosek i skłaniać się w 
kierunku partycypacji w kosztach.  
- W sprawie organizacji objazdów przez wieś Bratian, o czym mówił sołtys Sienkowski, Wójt 
odpowiedział, że wystąpiliśmy z pismem do policji żądając, aby policja organizowała objazd w ten 
sposób, aby nie łamać przepisów obowiązujących w tym miejscu, aby objazd dotyczył wyłącznie 
samochodów osobowych. Wójt prowadził również rozmowy z policją w tej sprawie.   
- W sprawie ustawienia lustra na skrzyżowaniu w Chroślu z nowej drogi betonowej na drogę powiatową, 
zostanie rozważone i jeśli będziemy uzasadnione zostanie zrealizowane. 
- W sprawie wniosku radnego Ławickiego w sprawie wystąpienia do zarządcy drogi krajowej o 
dokonanie analizy przyczyn ogromnej ilości wypadków na moście w Bratianie. Takie pismo zostanie 
wystosowane do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. 
- W sprawie wniosku o dokonanie jesiennego przeglądu oświetlenia Wójt odpowiedział, że zleci do 
realizacji.  
- Na pytanie Przewodniczącego Rady o zarządzenie w sprawie użytkowania samochodu służbowego do 
celów prywatnych odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz. Gmina posiada 2 samochody służbowe. Jeden 
jest to bus, który głównie jest użytkowany przez Pana Oelberga i nie jest udostępniony do prywatnych 
celów. Drugi jest to samochód funkcyjny, który użytkuje Pan Wójt jest udostępniony do prywatnych 
celów Pana Wójta. Wtedy Pan Wójt pokrywa koszty związane z użytkowaniem. Wójt poinformował, że 
pokrywa koszty używania samochodu służbowego do celów prywatnych. 
- Radnemu Wiśniewskiemu na pytanie dotyczące przejęcia gruntów od Agencji Nieruchomości Rolnych 
Wójt odpowiedział, że tych gruntów jest wiele, które chcielibyśmy przejąć nieodpłatnie, ale jest to ściśle 
uwarunkowane przepisami prawa. Gmina może przejąć grunty tylko na cele publiczne i ten cel musi być 
zrealizowany. Wójt poinformował, że w Nawrze wystąpiliśmy o jedną działkę nad jeziorem Skarlińskim z 
przeznaczeniem na rekreację, ale realizacja tego celu wymaga sporych nakładów finansowych.  
- Radnemu Józefowi Szczepańskiemu w sprawie wycinki drzew na drodze powiatowej, wniosek został 
tam skierowany.  Wniosek w sprawie odmulenia rowu wzdłuż drogi gminnej na Rojewie, Pan Wójt zleci 
do realizacji. Równanie dróg gminnych będzie wykonywane także w Tylicach. 
- Na wniosek sołtysa Domżalskiego w sprawie podjęcia interwencji w celu wycięcia słoneczników na 
prywatnej posesji zasłaniających widoczność na skrzyżowaniu w Nowym Dworze od strony Nawry, Wójt 
odpowiedział, że pracownik dokona oględzin. Jeżeli wniosek będzie zasadny działania zostaną podjęte. 
Sekretarz poinformowała w sprawie ilości osób, które złożyły deklaracje opłaty za odbiór odpadów. W 
Gminie zameldowanych jest 8406 osób, zamieszkujących wykazanych w deklaracjach 6604, co stanowi 
78,56% wszystkich osób zameldowanych. Podkreślić należy bardzo wysoki wskaźnik dotyczący 
segregacji odpadów, segregację zdeklarowało 60,4% mieszkańców, natomiast na terenie Związku 37,6 
%.  Ściągalność należności wynosi 87 %. W Gminie złożono 16 wniosków o udzielenie ulgi z tytułu 
wielodzietnych rodzin. Wartość ulgi wynosi 256 zł.  
 
 
Ad 21 
W związku z wyczerpaniem obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zamknął L Sesję Rady 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
Sekretarz obrad                                                                       Przewodniczący Rady Gminy  
Zbigniew Wiśniewski                                                                        Roman Biegajski 
 


